
1 
 

PROTOKÓŁ NR XV/2019 
 

z XV sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 24 października 2019 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 32 radnych, 
Nieobecny radny – Plewa Romuald 
                               Rabenda Karol.  
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XV sesji Rady Miasta Gdańska. Poinformowała                             

o wpływie projektów uchwał.  

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do sądów 

powszechnych na kadencję 2020 – 2023 (druk 357); 

Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego                                        

o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

terminu do przestawienia opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

nadania ulicom: Barwnej, Dobrzyńskich, Geodetów, Kwiatowej, 

Kwietniowej, Narcyzowej, Rusałki, Rycerza Blizbora, Sierpniowej, 

Sztutowskiej, 100-lecia Związku Harcerstwa Polskiego kategorii dróg 

gminnych (druk 358);    
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Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

dyrektora XXI Liceum Ogólnokształcącego  Gdańsku (druk 359); 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o zdjęcie z porządku obrad 

sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości niezabudowanej położonej w Gdańsku (druk 345).     

 

 

Głosowania nad wprowadzeniem ww. druków:  

 

Druk 357: 

 

za    -      24   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

będzie w pkt 3 ppkt 1A 

Druk 358: 

 
za    -      29   

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

będzie w pkt 3 ppkt 6A 

 

 

Druk 359: 

 
za    -      29   

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 
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    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

będzie w pkt 3 ppkt 28 

 

Wpłynęła autopoprawka: 

- (druk 334) – pkt 4, ppkt 26 

 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe 

 otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska  

 

3. Oświadczenia klubów.  

 

4. Uchwały: 

 

1) w sprawie ustanowienia roku 2020 Rokiem Lecha Bądkowskiego (druk 347); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska  

Barbara Frydrych   – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

 

1A). w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020 – 2023 

(druk 357); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publ.  

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska  (druk 349 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2019 rok  

(druk 350 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

4) w sprawie opłaty miejscowej (druk 336); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

5) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na 
terenie Miasta Gdańska (druk 337); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Firoga rejon tzw. Doliny Krzemowej w mieście Gdańsku (druk 346); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

 
6A) w sprawie wyznaczenia terminu do przestawienia opinii Prezydenta Miasta 

Gdańska w sprawie nadania ulicom: Barwnej, Dobrzyńskich, Geodetów, Kwiatowej, 

Kwietniowej, Narcyzowej, Rusałki, Rycerza Blizbora, Sierpniowej, Sztutowskiej, 100-

lecia Związku Harcerstwa Polskiego kategorii dróg gminnych (druk 358);    

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Emilia Lodzińska – Przewodnicząca K. Zagospodarowania Przestrzennego 

 
7) w sprawie nadania nazwy ulicy Rytelska (druk 343); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 

 
8) w sprawie nadania nazwy ulica prof. Edmunda Cieślaka (druk 344); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji  

 
9) w sprawie udzielenia w roku 2019 dotacji celowych na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku (druk 331); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków  

 
10) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
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Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku 
(druk 338); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

 
11) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Gdańsku (druk 345);      ZDJĘTY  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  

 
12) zmieniająca uchwałę RMG w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-
2018 (druk 340); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 
13) zmieniająca uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Gdańska (druk 351); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 
14) zmieniająca uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu                      

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowania odpadami 
komunalnymi (druk 352); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 
15) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują 
się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe wykorzystywanych jedynie przez część roku                        
(druk 353); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 
16) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i 
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trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej                      
(druk 354); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 
17) w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXVI Światowego Jamboree 

Skautowego w 2027 roku (druk 341); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Łukasz Kłos – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej  

 
18) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych na                         

Wyspie Spichrzów w Gdańsku w trybie bezprzetargowym na rzecz partnera 
prywatnego w celu wykonania umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym                   
(druk 332); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

 
19) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych na Dolnym 

Mieście w Gdańsku w trybie bezprzetargowym na rzecz partnera prywatnego w 
celu wykonania umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym (druk 333); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

 
20) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia Zastępcy 

Prezydenta Miasta Gdańska do reprezentowania Miasta Gdańska w 
Zgromadzeniu Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, 
wyboru dodatkowych członków Zgromadzenia oraz udzielenia upoważnienia do 
oddawania głosów w imieniu członków Zgromadzenia (druk 348); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego  

 
21) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Miasta Gdańska 

pod nazwą Zarząd Transportu Miejskiego w Gdańsku (druk 355); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego  

 
22) w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do realizacji Programu                     

"Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2019-2020 realizowanego ze 
środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych                  
(druk 356); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Beata Dunajewska – Przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska 

 
23) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych dla osób, którym przyznano 
pobyt ze względu na trudną sytuację życiową, niepełnosprawność lub chorobę        
(druk 330); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

 
24) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Gdańskiego 

Ośrodka Pomocy Psychologicznej dla Dzieci i Młodzieży (druk 342); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Maria Maślak – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

 
25) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Szczegółowego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2019 (druk 339); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

 
26) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2020” (druk 334); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego    

 
27) zmieniająca uchwałę nr XVII/515/15 RMG z dnia 17 grudnia 2015 w sprawie 

przyjęcia „Wieloletniego programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami 
pozarządowymi na lata 2016-2020” (druk 335); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  

   

28) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora XXI Liceum Ogólnokształcącego  
Gdańsku (druk 359); 

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji   

 

29) w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020 – 2023 
(druk 357); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Bogdan Oleszek – Przewodniczący K. Samorządu i Ładu Publ.    

 

5. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

6. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przypomniała, że 28 października o godz. 17.00 w Dworze Artusa 

odbędzie się uroczysta sesja Rady Miasta Gdańska, na której wręczane 

będą Medale Św. Wojciecha i Księcia Mściwoja II.  Poprosiła o przybycie 

w togach.  

Przekazała zaproszenie Stowarzyszenia SUM do udziału w przemarszu                   

z okazji Święta Niepodległości w dniu 11 listopada, jak co roku ulicami 

Gdańska przejdzie parada. Również poprosiła o udział w togach.  

Poinformowała, że wszyscy radni złożyli w terminie oświadczenia 

majątkowe za rok 2018, w stosunku do 7 złożonych oświadczeń właściwi 

naczelnicy urzędów skarbowych stwierdzili nieprawidłowości, wszyscy 

radni złożyli wyjaśnienia, w 4 przypadkach zostały one zaakceptowane,               

w pozostałych 3 sprawach trwają czynności wyjaśniające. Po otrzymaniu 

informacji o zakończeniu powyższych postępowań, przewodnicząca 

poinformuje o sposobie zakończenia sprawy.  

 

ELŻBIETA  JACHLEWSKA Gdańskie Centrum Równego 

Traktowania  

Opowiedziała o historii Gdańskiego Centrum Równego Traktowania, które 

jest konsekwencją 91 rekomendacji, która mieści się w Modelu na Rzecz 

Równego Traktowania, gdzie postulowano, by takie centrum powstało. 

Następnie urząd miejski w Gdańsku ogłosił konkurs na otwarcie                                                 

i prowadzenie centrum. Stowarzyszenie Waga było jednym z oferentów, 

wygrało ten konkurs i 15 kwietnia 2019 roku Gdańskie Centrum Równego 

Traktowania ruszyło. Jest to miejsce bezpieczne, gdzie każdy 

gdańszczanin i gdańszczanka może otrzymać wsparcie, kiedy 

doświadczyło dyskryminacji ze względu na: płeć, wiek, 

niepełnosprawność, zdrowie, orientację psychoseksualną, imigranctwo. 

Zgłaszające się osoby  otrzymują bezpłatne wsparcie, głównie prawne, 
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psychologiczne, organizowane są grupy wsparcia, wsparcie asystenckie. 

Dewizą jest to, że nikt nie jest zostawiany bez pomocy.    

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ  Prezydent Miasta Gdańska  

Pogratulowała dwóm radnym dostania się do Sejmu. Opowiedziała 

również o przyznaniu Gdańskowi tzw. hiszpańskiego Nobla, czyli nagrody 

księżniczki Asturii. Dodała, że do jutra można przesyłać pomysły, na co 

przeznaczyć wymiar pieniężny nagrody.    

Przedstawiła bieżącą sytuację w oświacie – stan na październik 2019 rok.  

Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Wygłosił oświadczenie, stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Radny  KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Powiedział, że na dzisiejszej sesji są ważne uchwały, które dotyczą zmian 

w budżecie i przeznaczaniu majątku gminy miasta Gdańska, które mają 

służyć rozwojowi miasta, poprawie jego wizerunku, komfortu życia.  

Zwrócił uwagę, że w prezentacji Gdańskiego Centrum Równego 

Traktowania zabrakło informacji o budżecie instytucji. Odniósł się też do 

sytuacji prezentowanej nt. stanu gdańskiej oświaty.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA 

Pogratulowała dwóch sukcesów: nagrody księżnej Asturii oraz frekwencji 

wyborczej – ponad 73% w Gdańsku. Wspomniała też o wkładzie 

gdańskich organizacji pozarządowych w silne społeczeństwo 

obywatelskie w Gdańsku. Powiedziała o uchwale zwartej w porządku 

dzisiejszej sesji dot. współpracy Gdańska z organizacjami 

pozarządowymi. Mówiła też o akcji zaplanowanej na sobotę i niedzielę                

26 i 27 DKMS w dużych centrach handlowych a dot. możliwości rejestracji                    

w spisie dawców szpiku kostnego. Wspomniała o szukaniu szpiku dla 

rocznego chłopca z Gdańska. 
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PUNKT 4 
 

                                                   Uchwały: 

 

1) w sprawie ustanowienia roku 2020 Rokiem Lecha Bądkowskiego 
(druk 347); 

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ  Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

SŁAWINA KOSMULSKA i prof. EDMUND WITTBRODT 

Przybliżyli sylwetkę Lecha Bądkowskiego.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Powiedziała, że w przyszłym roku będzie obchodzona setna rocznica 

urodzin Jana Pawła II.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Wyraził w imieniu radnych PiS radość i zaszczyt, ponieważ rok 2020 gdy 

będzie nosić imię Lecha Bądkowskiego, to zaszczyt dla społeczności 

Gdańska i zobowiązanie, ponieważ zostanie powołany komitet honorowy, 

który ma czuwać nad całością wydarzeń w roku 2020. Powiedział, że radni 

chcieliby współpracować z panią prezydent i z komitetem honorowym 

podczas organizacji wydarzeń związanych z rokiem Lecha Bądkowskiego. 

Poprosił panią prezydent, żeby nie zapomniała o radnych PiS, wyraził 

nadzieję, że będzie to coś, co połączy wszystkie środowiska społeczne                 

i polityczne w Gdańsku.   

 

Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ 

Powiedział, że jest wielkim orędownikiem ustanowienia roku 2020 rokiem 

Lecha Bądkowskiego. Zaapelował do organizatorów wszystkich 

przyszłych wydarzeń, żeby sławiąc imię Lecha Bądkowskiego pamiętać                

o treści jego nauczania, wychowywania. Żeby nie było tylko tak, że każdy 

gdańszczanin będzie znał nazwisko Lecha Bądkowskiego, a nie bardzo 

będzie wiedział, co on robił, jak myślał. Zaapelował również do mediów 

żeby nie tylko relacjonowały imprezy, które będą się odbywały, ale 

również, żeby również mówili w swoich treściach o działaniach Lecha 

Bądkowskiego.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Nie było więcej głosów w dyskusji, poddała projekt uchwały pod 

głosowanie.  

 

za    -      28   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XV/320/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustanowienia roku 2020 Rokiem Lecha Bądkowskiego 
 

z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu  

 

Prof. EDMUND WITTBRODT 

Podziękował za podjęcie uchwały i za jednomyślność.  

 

1A). w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych na kadencję 

2020 – 2023 (druk 357); 

 

Radny BOGDAN OLESZEK 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Poprosiła o zgłoszenia radnych do komisji skrutacyjnej.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Zgłosił radnego Łukasza Bejma.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Zgłosił radnego Przemysława Malaka.  
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Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Zgłosiła Andrzeja Stelmasiewicza.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zapytała zgłoszonych radnych, czy wyrażają zgodę na pracę w komisji 

skrutacyjnej. Wszyscy wyrazili zgodę. Więcej zgłoszeń nie było. Poddała 

pod głosowanie wybór komisji skrutacyjnej w ww. składzie.  

 

 

za    -      28   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Poprosiła komisję o ukonstytuowanie się i przedstawienie, w jaki sposób 

będzie wyglądał przebieg wyborów.  

 

Radny ŁUKASZ BEJM  

Zapoznał radnych ze sposobem głosowania w wyborach.  

 

Trwa odbiór kart do głosowania przez radnych i głosowanie.  

 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Poddała pod głosowanie zmianę porządku obrad – przesunięcie uchwały 

dot. wyboru ławników na ostatni punkt porządku obrad (druk 357).  

 

 

za    -      28   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Komisja skrutacyjna udała się policzyć głosy.  

 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska  (druk 349 + autopoprawka); 

   
EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Strategii i Budżetu, K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Zagospod. 

Przestrzennego, K. Samorządu i Ładu Publ., K. Edukacji, K. Rodziny                        

i Polityki Społ., K. Kultury i Promocji, K. Sportu i Turystyki,                                       

K. Zrównoważonego Rozwoju opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

 

za    -      19   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        6 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/321/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2019 rok  (druk 350 + autopoprawka); 
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EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Strategii i Budżetu, K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Zagospod. 

Przestrzennego, K. Samorządu i Ładu Publ., K. Edukacji, K. Rodziny                        

i Polityki Społ., K. Kultury i Promocji, K. Sportu i Turystyki,                                       

K. Zrównoważonego Rozwoju opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

 

za    -      18   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        7 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/322/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2019 rok   

z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu  

 

 

4) w sprawie opłaty miejscowej (druk 336); 
 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne.  
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Głosów w dyskusji nie było. Poddała projekt pod głosowanie.  

  

 

za    -      26   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/323/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie opłaty miejscowej 
 

z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

 

5) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od 
nieruchomości na terenie Miasta Gdańska (druk 337); 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Poddała projekt pod głosowanie.  

  

 

za    -      26   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 
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    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/324/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od 
nieruchomości na terenie Miasta Gdańska 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Firoga rejon tzw. Doliny Krzemowej w mieście 
Gdańsku (druk 346); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK 

Przedstawiła projekt uchwały druk 346 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  nie wpłynęły żadne uwagi.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rozwoju Przestrzennego opinia pozytywna.  

Na tym zakończono omawianie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Firoga rejon tzw. 

Doliny Krzemowej w mieście Gdańsku. Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie.    

 

za    -      18   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        7 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XV/325/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Firoga rejon tzw. Doliny Krzemowej w mieście Gdańsku 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu  

 

6A) w sprawie wyznaczenia terminu do przestawienia opinii Prezydenta 

Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom: Barwnej, Dobrzyńskich, 

Geodetów, Kwiatowej, Kwietniowej, Narcyzowej, Rusałki, Rycerza 

Blizbora, Sierpniowej, Sztutowskiej, 100-lecia Związku Harcerstwa 

Polskiego kategorii dróg gminnych (druk 358);    

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów w dyskusji nie było. Poddała projekt pod głosowanie.  

  

 

za    -      24   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/326/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyznaczenia terminu do przestawienia opinii Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom: Barwnej, Dobrzyńskich, 
Geodetów, Kwiatowej, Kwietniowej, Narcyzowej, Rusałki, Rycerza 
Blizbora, Sierpniowej, Sztutowskiej, 100-lecia Związku Harcerstwa 

Polskiego kategorii dróg gminnych 
 

z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu  

 

 

7) w sprawie nadania nazwy ulica Rytelska (druk 343); 
 

BOGUMIŁ KOCZOT Dyrektor Wydziału Geodezji 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Kultury i Promocji opinia pozytywna.   

 

za    -      25   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/327/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania nazwy ulica Rytelska 
 

z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu  

 
 



19 
 

8) w sprawie nadania nazwy ulica prof. Edmunda Cieślaka (druk 344); 
 

BOGUMIŁ KOCZOT Dyrektor Wydziału Geodezji 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Kultury i Promocji opinia pozytywna.   

 

za    -      24   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/328/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania nazwy ulica prof. Edmunda Cieślaka 
 

z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu  

 
 

9) w sprawie udzielenia w roku 2019 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
(druk 331); 

 

JANUSZ TARNACKI Zastępca Miejskiego Konserwatora Zabytków 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Kultury i Promocji opinia pozytywna.   
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za    -      25   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/329/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie udzielenia w roku 2019 dotacji celowych na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu  

 

10) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-
Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku (druk 338); 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne.  

 

za    -      25   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XV/330/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka               

z o.o. z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu  

 

 

11) zmieniająca uchwałę RMG w sprawie przyjęcia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2014-2018 (druk 340); 

 

PIOTR KRYSZEWSKI Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Rodziny i Polityki Społ. opinie pozytywne.  

 

 

za    -      25   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/331/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
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zmieniająca uchwałę RMG w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na 

lata 2014-2018 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu  

 

 

12) zmieniająca uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Gdańska (druk 351); 

 

OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu, K. Zrównoważonego 

Rozwoju opinie pozytywne.  

 

za    -      24   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/332/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu  
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13) zmieniająca uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                       
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowania odpadami 
komunalnymi (druk 352); 

 

OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu, K. Zrównoważonego 

Rozwoju opinie pozytywne.  

    

za    -      25   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/333/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości                                                             
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowania odpadami 

komunalnymi 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu  

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
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nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe wykorzystywanych jedynie przez część roku                        
(druk 353); 

 

OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne.  

 

za    -      25   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/334/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 

znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe 

wykorzystywanych jedynie przez część roku                         

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu  

 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej                                                 
(druk 354); 
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 OLGA GOITOWSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawiła projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne.  

 

za    -      24   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/335/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska 
oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej                                                  

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu  

 
 

16) w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXVI 
Światowego Jamboree Skautowego w 2027 roku (druk 341); 

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 
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K. Sportu i Turystyki, K. Strategii i Budżetu, K. Kultury i Promocji opinie 

pozytywne.   

 

za    -      26   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/336/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXVI Światowego 
Jamboree Skautowego w 2027 roku 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu  

 

 

17) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonych na Wyspie Spichrzów w Gdańsku w trybie 
bezprzetargowym na rzecz partnera prywatnego w celu wykonania 
umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym (druk 332); 

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Powiedział, że cieszy się, że ta inwestycja jest prowadzona, bo to miejsce 

potrzebowało zmiany. Spytał, czy jest możliwość zaznajomienia się                        

z umową, która została zawarta pomiędzy partnerem prywatnym                                 

a miastem. Dodał, że w uchwale jest napisane, że zostanie przekazana 
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1/3 prawa własności, a te 2/3 zostają we własności miasta, podmiotu 

publicznego czy innego? Spytał, czy urząd miasta brał pod uwagę inne 

formy partnerstwa publiczno-prywatnego, jeżeli tak, to jakie, jeżeli nie, to 

dlaczego. Spytał też, czy miasto myślało o długoletniej dzierżawie, np. na 

50 lat?  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że jeśli chodzi o zaznajomienie się z umową, to obowiązują 

przepisy dot. uprawnień kontrolnych radnych i badania dokumentów,                    

z takim wnioskiem trzeba się zgłosić i to będzie analizowane.    

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że umowa zanonimizowana jest na stronie BIP.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

W kwestii 1/3 odpowiedział, że to są udziały miasta w nieruchomości 

miasta, w kwestii 2/3 musiałaby się wypowiedzieć pani dyrektor Bierut.  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że to zależy od zaawansowania inwestycji, zgodnie                             

z umową jest konkretnie pokazane,  w momencie kiedy są poszczególne 

etapy inwestycji, wtedy przekazywane są konkretne części gruntu, tak, 

żeby zabezpieczyć interes miasta, żeby nie byłoby to automatyczne 

przekazanie na samym początku, tylko wraz z zaangażowaniem prac                       

i potem z odbiorami kwestii związanych z interesem i pożytkami 

publicznymi.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Powiedział, że co do modelu, postępowanie wspierane było przez 

doradców, jest też tzw. pomoc techniczna ministerstwa, bo jest tam 

specjalny departament ds. partnerstwa publ. – prywatnego.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Powiedział, że wiele jego wątpliwości zostało wyjaśnionych, poprosił                                     

o wskazanie umowy w internecie, ponieważ nie może jej znaleźć w BIP                  

a chce wiedzieć, nad czym głosuje.  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Powiedział, że poprosił pracowników Wydziału Polityki Gospodarczej                      

o przesłanie linku do umowy. Dodał, że miasto wspomaga się ustawą                  

o partnerstwie publiczno – prywatnym, po to żeby móc zrealizować po tylu 
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latach tego typu projekty. Dodał, że partnerstwo publiczno – prywatne jest 

przyszłością, kiedy kraj będzie w coraz lepszej sytuacji gospodarczej                  

i coraz mniej środków Unii Europejskiej na kwestie pomocowe, 

infrastrukturalne będzie płynąć, w ten sposób można się wspomagać, 

myśląc o przyszłych inwestycjach. Dodał też, że w przypadku nie 

zrealizowania przez inwestora przedmiotu umowy, automatycznie 

własność gruntu wraca do gminy, takie są zapisy ustawowe, także uważa, 

że interesy gminy są w sposób należyty zabezpieczone.  

 

Radny  CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Uzupełnił, że formuła partnerstwa publiczno – prywatnego gwarantuje, że 

miasto ma pełną kontrolę nad tym, jak inwestycja jest dokonywana.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Zauważył, że dzięki realizacji tej umowy północny cypel Wyspy Spichrzów 

będzie skończony.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

za    -      18   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/337/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych na 
Wyspie Spichrzów w Gdańsku w trybie bezprzetargowym na rzecz 

partnera prywatnego w celu wykonania umowy o partnerstwie publiczno-
prywatnym 
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z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu  

 

 

18) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonych na Dolnym Mieście w Gdańsku w trybie 
bezprzetargowym na rzecz partnera prywatnego w celu wykonania 
umowy o partnerstwie publiczno-prywatnym (druk 333); 

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Podziękował pani dyrektor za przybycie na sesję. Powiedział, że jest wiele 

wątpliwości, ponieważ radni mają podjąć decyzje o tym, że wyrażają 

zgodę na bezprzetargowe przekazanie własności tych nieruchomości na 

rzecz partnera prywatnego, nie znając umowy.  

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Powiedziała, że ustawa o partnerstwie publiczno – prywatnym nawiązuje 

do ustawy o gospodarce nieruchomościami i nawiązuje do ustawy prawo 

zamówień publicznych, ponieważ ustawa o partnerstwie publ. – 

prywatnym realizowana jest na takich samych zasadach jak pzp czy 

ustawa o gospodarce nieruchomościami, to nie można mówić                                    

o bezprzetargowym zbyciu nieruchomości, bo ten przetarg odbywa się na 

cały projekt, łącznie z nieruchomościami planowanymi do tego projektu.  

Zmiana uchwały dotyczącej zbycia nieruchomości, która jest własnością 

Skarbu Państwa, wykluczyła projekty z tejże uchwały i stało się to                          

w ubiegłym miesiącu, a negocjacje w zakresie prowadzone były dwa lata.   

Dzisiaj wszystkie cele publiczne, przygotowane koncepcje, treść umowy, 

nie ulegną zmianie, ponieważ zabrania tego sama ustawa. Nie można 

dzisiaj zmienić kropki nad i. Ani cele ani umowa nie ulegną zmianie.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Spytał, czy reduty również zostaną oddane podmiotowi prywatnemu                           

w prawie własności.   

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Odpowiedziała, że cele publiczne wszystkie realizowane są na gruntach 

gminnych, które nie wejdą do projektu celem ich zbycia, one będą 
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udostępnione inwestorowi aby mógł zrealizować przedsięwzięcia na nich, 

natomiast one zawsze są i będą własnością miasta. A dwie reduty będą 

również rewitalizowane.   

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Spytała, kto jest partnerem prywatnym w tym przedsięwzięciu? Spytała 

też, czy cele publiczne są wzięte z poprzedniego postepowania, czy są to 

cele publiczne, które partner będzie realizował. Powiedziała, że nie ma do 

tego projektu żadnego załącznika, są numery działek i ksiąg wieczystych, 

poprosiła o dołączanie do tych uchwał załączników graficznych.  

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Odpowiedziała, że inwestor to spółka celowa, powołana do tego projektu 

nazywa się Dolne Miasto GGI, tworzą ja spółka Eurostyl i Inopa, których 

właścicielem jest Dom Development. Powiedziała, że jest to jedyne 

partnerstwo publiczno – prywatne dla Dolnego Miasta, a cele publiczne 

dla wszystkich trzech oferentów, którzy złożyli, były takie same i one nie 

ulegają zmianie. A mapki będą dołączane do projektów.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Zauważył, że w projekcie uchwały jest zapis że jest to zagospodarowania 

obszaru dawnej zajezdni tramwajowej na Dolnym Mieście w Gdańsku. 

Taki zapis powoduje, że radni i mieszkańcy myślą, że dana realizacja 

będzie tylko w związku z zajezdnią tramwajową. A prześledził mapkę                      

i miejsc, które mają być przekazane inwestorowi jest bardzo dużo: Łąkowa 

40, Śluza 6, Jaskółcza 28, Jałmużnicza 2, Wierzbowa 6, Zielona 14, 

Toruńska 34, Reduta Dzik, Sempołowskiej 9, Łąkowa 51, 52. Tych 

nieruchomości jest bardzo dużo. Poprosił aby w tytułach zadań 

prowadzonych deprecyzowywać pewne rzeczy, które będą klarowały 

mieszkańcom i radnym teren inwestycji lub działania, których faktycznie to 

dotyczy, ponieważ sama zajezdnia tramwajowa to niewielki procent 

terenu, który zostanie w przyszłości w sposób bezprzetargowy 

przekazany partnerowi prywatnemu.  

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Odpowiedział, że tytuł uchwały stanowi o tym, że mowa jest                                               

o nieruchomościach położonych na Dolnym Mieście. Tytuł projektu 

rzeczywiście ogranicza się do obszarów wokół dawnej zajezdni 

tramwajowej na Dolnym Mieście. Jeśli chodzi o uchwałę, powiedziała, że 

jest odpowiednio doprecyzowana, nie sposób wymienić wszystkie 

nieruchomości w tytule uchwały, dlatego są one w treści, w paragrafie na 
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pierwszej stronie.  Natomiast w przypadku nazwy projektu, ona musi być 

zwięzła, nie można wymienić wszystkich nieruchomości, bo one znajdują 

się na wprost w treści dokumentów przygotowawczych do tego projektu, 

nie mogą znaleźć się w tytule, bo tytuł będzie na tyle nieczytelny, że 

wszyscy będą zadawali mnóstwo pytań.  

 

Radny PRZEMYSŁAW RYŚ  

Spytał, jaka jest wartość sprzedawanych nieruchomości partnerowi.  

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Odpowiedział, że ich wartość  na sierpień wynosi 43 mln zł. Oferent, 

składając ofertę dał również premię, czyli coś, co wynika z licytacji tych 

nieruchomości, stąd wartość dodatkowo powyżej wyceniona przez 

rzeczoznawcę.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Spytał, skąd się wziął pomysł aby tak rozbite nieruchomości poddać 

zabiegom rekonstrukcyjnym czy rewitalizatorskim a następnie przekazać 

ich prawo własności na rzecz podmiotu prywatnego.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że to stanowi przewagę partnerstwa publiczno – 

prywatnego, że udało się wyłonić partnerów, którzy w rozbite 

nieruchomości chcą wchodzić. To partnerstwo to element rewitalizacji, 

która na Dolnym Mieście się odbywa, tylko ta rewitalizacja nie odbywa się 

w jeden sposób. Tam funkcjonują spółki miejskie, TBS Motława, po to , 

żeby całymi kwartałami rewaloryzować Dolne Miasto i po to 

przeanalizowano nieruchomość po nieruchomości po to żeby zbudować 

wartość tej dzielnicy. Jest to model nowatorski, innowacyjny, pokazujący, 

że do środków publicznych, jakimi są środki podatnika UE miasto stara się 

doprosić partnera prywatnego, który wzmacnia efekt działań 

rewitalizacyjnych. A trud z tego powodu, że te nieruchomości są rozbite, 

leży po stronie partnera. Partner prywatny wolałby dostać greenfield                      

w postaci jednego gruntu, na którym realizuje swoje założenie 

urbanistyczne, a na każdej z tych nieruchomości ma swoje ryzyko 

inwestorskie. To, że się udało wyłonić partnerów dla tego rozwiązania to 

ogromny sukces zespołu pani dyrektor Bierut.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Odpowiedział, że wynika to ze specyfiki tej dzielnicy, która nie posiada już 

dużych terenów inwestycyjnych, gdzie można by było zrealizować duży 
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projekt deweloperski, jest ona dość intensywnie zagospodarowana. Są tu  

różne cele, z jednej strony są duże potrzeby w zakresie inwestycji 

infrastrukturalnych i społecznych, te cele musi w ramach wynagrodzenia, 

to wynagrodzenie jest wypłacane w ramach nieruchomości pod zabudowę 

komercyjną. Te wszystkie cele musi zrealizować inwestor prywatny,                           

a więc trzeba dobrać taki pakiet nieruchomości, który zbilansuje się z tymi 

wszystkimi celami publicznymi, infrastrukturalnymi i społecznymi. Miasto 

chce to zrobić w jednym czasie i zrobić równocześnie cały proces 

rewitalizacyjny całej dzielnicy, stąd rozproszenie tych nieruchomości.  

Trzeba też zachować związek funkcjonalny tych nieruchomości, zgodnie 

z ustawą o partnerstwie publiczno-prywatnym.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Powiedział, że w załączniku nr 15 lista obiektów celu publicznego jest 

informacja, że w ramach tego partnerstwa powstanie dziesięć lokali 

mieszkalnych komunalnych. Zapytał czy miasto walczyło o większą ilość 

mieszkań komunalnych w ramach tego partnerstwa publ. – prywatnego.  

Zapytał, czy dobrze rozumiem, że inwestor podda rekonstrukcji, 

remontowi poszczególne kamienice, a następnie, oczywiście wykonując 

inne działania związane z realizacją celów publicznych, dojdzie do 

przekazania tych nieruchomości na rzecz partnera prywatnego.  

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Odpowiedziała, że jeśli chodzi o dziesięć lokali komunalnych, tego celu 

publicznego nie ma. Przystępując do dialogu technicznego, zanim 

inwestorzy zostali zaproszeni, składane były propozycje jeszcze większej 

ilości nieruchomości do zagospodarowania. A w czasie dyskusji                               

z inwestorami doszło do porozumienia, że wszystkich składających oferty 

trzeba ocenić pod tym samym kątem i porównywalnie.  Więc wszystkie 

cele publiczne, ustalone dla tego projektu, zostały ustalone takie same dla 

wszystkich. Poza mieszkaniami komunalnymi jako cele publiczne 

przedstawiane były możliwość wybudowania basenu, na działce będącej 

w użytkowaniu wieczystym miasta a własnością Skarbu Państwa miasto 

występowało do wojewody z prośbą o możliwość zakupu tejże 

nieruchomości, niestety zgody nie było. Dlatego tej nieruchomości nie 

można było włączyć do postępowania. Chciano też by jako cel publiczny 

powstał DPS, jednak wszyscy uczestniczący w postępowaniu inwestorzy 

też nie uznali za zasadne wybudować go.  Dodała też, że kamienice przy 

Łąkowej 51, 51 i 52 są bardzo trudne do zrewitalizowania, miasto 

próbowało je zbyć w drodze przetargu, niestety, nikt nie wziął z w nim 

udziału, próbowano też poprzez spółki mieszkaniowe zrewitalizować te 
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budynki na cele mieszkaniowe, jednak ich konstrukcja jest trudna a 

dodatkowo wymóg planu zobowiązuje inwestora do wybudowania miejsc 

postojowych, to byłaby tak droga inwestycja, że TBSy nie byłyby osiągnąć 

zwrotu nakładów z samej inwestycji, przekładając to na czynsze na 

mieszkańców, byłyby one za wysokie. Stąd kamienice te włączono do 

projektu i inwestor ma na nie plan.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Spytał, dlaczego w tym przypadku nie powstała spółka celowa do 

prowadzenia tego projektu, jak było w przypadku Forum Gdańsk. Odniósł 

się ponownie do chęci zobaczenia umowy, ponieważ rodzą się kolejne 

pytania. Powiedział, że radni nie wiedzą, za czym głosują.  Miało być 10 

mieszkań komunalnych, z teraz okazuje się, że tych mieszkań nie ma. 

Radni podejmują decyzje w ciemno. Okazuje się, że mieszkań w umowie 

nie ma. Zapytał, co jest w umowie. Poprosił dyrektor Bierut o wymienienie 

wszystkich punktów, które zawiera umowa, najlepiej ją po prostu 

udostępnić.   

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Odpowiedziała, że spółka celowa nie powstała dlatego, że to wynikało                    

z formuły podejścia do tego projektu. Taka spółka jest bardzo trudnym 

narzędziem dla gminy miasta Gdańska, bo nie wnosi ona środków 

finansowych do takiego przedsięwzięcia a trzeba ponosić koszty, bo 

trzeba mieć swojego przedstawiciele w radzie nadzorczej, w zarządzie, bo 

trzeba sprawować kontrolę nad wszystkimi dokumentami, bo jest się tam 

w środku. Odniosła się do dokumentów zamieszczonych w BIP, 

powiedziała, że jest to pierwszy dokument, który składano inwestorom                   

w podejściu do tego projektu.  

 

Radna ELŻBIETA STRZELCZYK  

Chciała spytać o umowę, ponieważ pani dyrektor na komisji odpowiadała 

szczegółowo na pytania, ale nie pokazała umowy. Spytała, dlaczego radni 

mają dzisiaj głosować nad tą umową, która jest jeszcze nie do końca 

wynegocjowana i radni jej nie znają.  

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Odpowiedziała, że radni nie głosują nad umową, tylko nad 

nieruchomościami, które wchodzą do projektu a sama umowa nie jest 

jeszcze podpisana, dlatego nie ma czego umieścić na stronie 

internetowej, ale ona na pewno po jej podpisaniu znajdzie się na BIP. 
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Wzór umowy był załącznikiem do pierwszych dokumentów, które były 

oferowane inwestorom.  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że nie ma teraz możliwości pokazania wszystkich 

dokumentów teraz, bo referujący nie są na wszystkie pytania teraz 

przygotowani, poprosił o wyjaśnianie wątpliwości na komisjach, przed 

sesją rady miasta, a nie na samej sesji.   

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Gdańska  

Zauważył, że druk wpłynął 4 października, więc było dużo czasu, żeby się 

zapoznać, przygotować, na spotkania umówić się z prezydentami.  

 

IWONA BIERUT Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Złożyła zobowiązanie, że jeżeli radni są zainteresowani szczegółami 

funkcjonowania partnerstwa publiczno-prywatnego bardzo chętnie 

zorganizuje spotkanie na terenie Rady Miasta Gdańska dla wszystkich 

zainteresowanych.  

 

ALAN ALEKSANDROWICZ – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Powiedział, że dzisiejsza uchwał to tak naprawdę upoważnienie dla 

prezydenta, żeby ten przetarg móc zakończyć w zakresie płatności, 

płatność jest nieruchomościami. Ta uchwała to dopełnienie formalności                   

z uchwały z sierpnia 2019 roku.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Złożyła wniosek o zamknięcie listy mówców.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Gdańska  

Poddał pod głosowanie.   

 

za    -        8   
      przeciw    -        8 
      wstrzymało się   -      13 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Lista nie została zamknięta.  
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Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Powiedział, że temat tak dużych inwestycji powinien być dyskutowany                          

i cieszy go, że opozycja włączyła się w dyskusję. Ponownie zaapelował                

o dyskutowania nad tymi kwestiami na komisjach, bo tam można 

wyjaśniać te szczegóły.   

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Strategii i Budżetu opinie 

pozytywne. Więcej głosów w dyskusji nie było, przewodniczący poddał 

uchwałę pod głosowanie.  

 

za    -      22   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        8 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/338/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych na 
Dolnym Mieście w Gdańsku w trybie bezprzetargowym na rzecz partnera 

prywatnego w celu wykonania umowy o partnerstwie publiczno-
prywatnym 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu  

 

19) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
upoważnienia Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska do 
reprezentowania Miasta Gdańska w Zgromadzeniu 
Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, 
wyboru dodatkowych członków Zgromadzenia oraz udzielenia 
upoważnienia do oddawania głosów w imieniu członków 
Zgromadzenia (druk 348); 
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SEBASTIAN ZOMKOWSKI Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia K. Polityki Gospod. i Morskiej pozytywna. Głosów w dyskusji nie 

było. Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie.  

 

za    -      29   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/339/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska do reprezentowania Miasta 

Gdańska w Zgromadzeniu Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego 
Zatoki Gdańskiej, wyboru dodatkowych członków Zgromadzenia oraz 
udzielenia upoważnienia do oddawania głosów w imieniu członków 

Zgromadzenia 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu  

 
 

20) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej Miasta Gdańska pod nazwą Zarząd Transportu 
Miejskiego w Gdańsku (druk 355); 

 

SEBASTIAN ZOMKOWSKI Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny MATEUSZ SKARBEK Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Gdańska 
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Opinia K. Polityki Gospod. i Morskiej pozytywna. Głosów w dyskusji nie 

było. Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie.  

 

za    -      29   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/340/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Miasta 
Gdańska pod nazwą Zarząd Transportu Miejskiego w Gdańsku 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu  

 

21) w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do realizacji 
Programu "Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 
2019-2020 realizowanego ze środków Solidarnościowego 
Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych                                       
(druk 356); 

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA 

Powiedział, że z wielką radością przyjął ten projekt uchwały. Poprosił                        

o poparcie tego projektu.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Powiedział, że na rok 2019 pula środków na ten program to 30 mln zł, na 

rok 2020 50 mln zł. W jego opinii tak późne głosowanie tak ważnego 

dokumentu spowoduje, że nie będzie można skorzystać z tych środków. 

Dodał, że do 22 października gminy powiaty mogły składać wnioski do 
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właściwego wojewody w trybie naboru wniosków. Wojewoda do 5 

listopada 2019 roku sporządzał listę i przekazywał te wnioski na środki 

finansowe z listą rekomendacji ministrowi właściwemu do zabezpieczenia 

społecznego. Rozpatrzenie wniosków następuje do 19 listopada 2019 

roku. Wszyscy radni miasta Gdańska powinni uderzyć się w pierś                               

i powiedzieć przepraszam wobec tych wszystkich osób, którem ucierpiały 

przez to, że nie otrzymają w roku 2019 stosownej pomocy finansowej, 

ponieważ polski rząd, Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 

przez realizację takiego działania poprzez Solidarnościowy Fundusz 

Wsparcia Osób Niepełnosprawnych wychodzi naprzeciw osobom 

niepełnosprawnym.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Powiedziała, że za chwilę dyrektor MOPR uzupełni odpowiedź. Odniosła 

się do daty składania wniosku, 22 października, tak późny termin świadczy 

o tym, że nie był on ogłoszony w styczniu czy w lutym, a wniosek już został 

złożony, tylko elementem dodatkowym przy podpisaniu umowy będzie 

dzisiaj podjęta uchwała. A wszystkie procedury ze strony MOPR zostały 

dopełnione. Oczekuje się tylko na pozytywne decyzje od wojewody.  

 

MARCIN MĘCZYKOWSKI Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie  

Powiedział, że wniosek został złożony przez miasto Gdańsk 22.10.,                              

do 7 listopada wojewoda ma ogłosić listę rankingową, potem ona jest 

przekazywana do Ministra Pracy i Polityki Społecznej.                                              

Kiedy rozstrzygniecie będzie, ewentualna umowa zostanie podpisana                         

z miastem Gdańsk nie będzie już czasu by ogłosić otwarty konkurs                        

w trybie ustawy o działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie, więc 

tu ten wniosek został złożony jeśli chodzi o zapotrzebowanie na kolejny 

rok.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Powiedział, że to, co powiedział pan dyrektor, pokazuje, że wina leży po 

stronie proceduralnej związanej z urzędem miasta, ponieważ okres 

kwalifikowalności wydatkowania tych środków jest od pierwszego 

października, więc jak najbardziej te trzy miesiące w roku 2019 są 

możliwe. Dodał, że w regulaminie czyta, że istnieje możliwość refundacji 

poniesionych kosztów w związku z realizacją zadania, to jest od dnia                      

1 października 2019 roku. Więc sytuacja wygląda w ten sposób, że 

regulamin daje możliwość i pewne przepisy prawne, które tego dotyczą. 

Ten nabór wniosków ogłoszony jest realizowany od dnia 1 października 
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2019 do 31 grudnia 2020 roku a to, że miasto nie było przygotowane już 

od 1 stycznia 2019 roku, kiedy ustawa weszła w życie, to można sobie 

tylko życzyć, aby w kolejnych przypadkach działano sprawniej, z korzyścią 

dla mieszkańców Gdańska, potrzebujących tej pomocy.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Powiedziała, że podejmowanie działań i ogłaszanie programu na rok 2019 

– 2020 z datą realizacji umowy w listopadzie uważa za późne. Program 

wychodzi naprzeciw potrzebom wszystkich osób niepełnosprawnych, 

wyraziła nadzieję, że miasto dostanie jak największe dofinansowanie.  

 

MARCIN MĘCZYKOWSKI Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie  

Uzupełnił, że z fundusz solidarnościowego było zaplanowanych kilka 

programów, miasto Gdańsk otrzymało już środki z funduszu 

solidarnościowego na usługi opiekuńcze, na realizację programu usługi 

wytchnieniowe,  złożony został też wniosek na centra opiekuńczo-

mieszkalne. To jest czwarty ogłoszony program finansowany z funduszu 

solidarnościowego, który pojawił się na stronie ministerstwa we wrześniu 

tego roku, więc nie było możliwości, żeby móc to realizować od stycznia, 

bo w styczniu nie były znane te założenia. Program mówi                                               

o kwalifikowalności od 1 października, natomiast nikt nie daje gwarancji, 

bo to jest konkurs, który ogłosiło ministerstwo za pośrednictwem 

poszczególnych wojewodów, nikt nie daje gwarancji, że miasto Gdańsk 

otrzyma te środki.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społecznej opinia pozytywna. Lista mówców została 

wyczerpana.  Podała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      27   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/341/19 
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Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do realizacji Programu 

"Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2019-2020 
realizowanego ze środków Solidarnościowego Funduszu Wsparcia Osób 

Niepełnosprawnych                                        

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu  

 

 
22) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 
chronionych dla osób, którym przyznano pobyt ze względu na 
trudną sytuację życiową, niepełnosprawność lub chorobę                           
(druk 330); 

 

MARCIN MĘCZYKOWSKI Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społecznej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne . 

Brak głosów w dyskusji. Podała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      28   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/342/19 
  

Rady Miasta Gdańska 



41 
 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych dla osób, 
którym przyznano pobyt ze względu na trudną sytuację życiową, 

niepełnosprawność lub chorobę 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu  

 

 

23) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej Gdańskiego Ośrodka Pomocy Psychologicznej dla 
Dzieci i Młodzieży (druk 342); 

 

MARIA MAŚLAK Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społecznej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne . 

Brak głosów w dyskusji. Podała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      28   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/343/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
Gdańskiego Ośrodka Pomocy Psychologicznej dla Dzieci i Młodzieży 

 
z dnia 24 października 2019 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu  

 

24) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Miasta Gdańska na rok 2019 (druk 339); 

 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społecznej, K. Strategii i Budżetu, K. Samorządu                       

i Ładu Publ. opinie pozytywne . Brak głosów w dyskusji. Podała projekt 

pod głosowanie.    

 
 
za    -      29   

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/344/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 

Gdańska na rok 2019 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu  
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25) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska                     
z organizacjami pozarządowymi na rok 2020”                                                    
(druk 334 +autopoprawka); 

 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społecznej, K. Samorządu i Ładu Publ. opinie 

pozytywne.   

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Spytał o ile jest zwiększona kwota na konkursy ofert w porównaniu                           

z rokiem 2019 w projekcie. Jak przebiegał proces konsultacji, tworzenia, 

czy do programu byli włączeni i w jakim stopniu partnerzy z gdańskich 

organizacji pozarządowych.  

 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Odpowiedziała, że w roku obecnym prognoza wykonania tego programu 

to jest około 58 mln zł, na rok przyszły jest 71 mln zł. Program jest 

realizowany w sposób partycypacyjny razem z organizacjami 

pozarządowymi. Odbyły się 4 spotkania, w ramach których 

wypracowywano program, w zespole roboczym byli przedstawiciele 

prezydenta, wszystkich jednostek, które współpracują z organizacjami, 

ogłaszają konkursy, przedstawiciele organizacji pozarządowych. Wszelkie 

zapisy w programie są wniesione na zasadzie konsensusu.   

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA 

Powiedziała, że jest to bardzo dobrze przygotowany program. 

Powiedziała, że martwi ją jedynie kwestia domów sąsiedzkich. W Gdańsku 

jest w tej chwili 15 domów sąsiedzkich, są dofinansowane kwotami od 100 

tys. do 10 tys.  W tym programie nie przewidziano żadnych podwyżek dla 

nich.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Odniosła się do pkt 16, gdzie wydaje się ponad 650 tys. zł na tworzenie 

sieci punktów wspierających osoby doświadczające dyskryminacji                             

i przemocy ze względu na wiek, płeć, orientację seksualną i tożsamość 

płciową, niepełnosprawność, wyznanie, religię, bezwyznaniowość, 

pochodzenie etniczne. Spytała, po co dodatkowe placówki, jest straż 
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miejska, policja, jeśli takie osoby doświadczają dyskryminacji, mogą takie 

zdarzenia zgłaszać tam.   

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA 

Powiedziała, że takie placówki są bardzo potrzebne osobom 

dyskryminowanym, policja często lekceważy takie sprawy. Te centra 

zapewniają dyskrecję, ciepłą obsługę, a dla ofiary przemocy, czy innych 

patologicznych zachowań to jest bardzo istotne, by poczuć się 

bezpiecznie i dobrze.  

 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Odpowiedziała, że budżet nie jest w sferze kompetencji wydziału, żeby 

uchwalać budżet na rok przyszły. Sposób planowania budżetu jest z góry 

ustalony, w tej chwili jest etap zamknięcia negocjacji budżetowych z panią 

skarbnik, radni będą mieć wpływ na kształt budżetu, głosując go. 

Przychyliła się do głosu radnej Dunajewskiej. Odnosząc się do głosu 

radnej Cabaj powiedziała, że w ramach priorytetu nie będą finansowane 

placówki, nie będą powoływane placówki tego typu, chodzi o to aby                        

w istniejących strukturach, które są, właśnie w strukturach domów 

sąsiedzkich, powołać specjalistyczne punkty wsparcia dla osób 

doświadczających dyskryminacji z różnych przyczyn. W tej chwili 

największym problemem w zakresie dyskryminacji jest dyskryminacja                        

i zachowania przemocowe wobec kobiet. Dodała też, że w ramach tego 

priorytetu będą dofinansowane projekty edukacyjne, których rolą będzie 

wyeliminowanie z przestrzeni publicznej hejtu, przemocy. Na pewno nie 

będzie placówki w typie jednostki budżetowej, będą na pewno projekty                  

o charakterze punktów wsparcia.  A żadna służba miejska typu straż 

miejska czy policja czy pogotowie ratunkowe nie daje wsparcia 

psychologicznego, prawnego osobom z tego typu doświadczeniami.  

 

Radny KAROL WAŻNY 

Spytał czy w ramach roku Lecha Bądkowskiego są przewidziane w tym 

programie poza konkursem imienia Lecha Bądkowskiego są przewidziane 

jakieś dodatkowe środki dla organizacji pozarządowych w związku ze 

spuścizną po nim?  

 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Odpowiedziała, że jeśli są, to ich tutaj nie widać. Program oprócz usług 

społecznych, które są zlecane, dofinansowuje inicjatywy społeczne 

oddolne, więc jeśli będą pomysły na to, jak uczcić rok Lecha 

Bądkowskiego, czy w dzielnicach czy w różnych środowiskach, to znajdzie 
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się przestrzeń na dofinansowanie tego typu projektów w ramach 

istniejącego budżetu. Nie ma dedykowanego budżetu w tym programie na 

obsługę roku Lecha Bądkowskiego.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Gdańska  

Spytał, czy do projektu programu wpłynęły jakieś uwagi? Jeśli tak, to jakie 

były najczęściej się powtarzające i czy zostały uwzględnione przez 

prezydenta.  

 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Odpowiedziała, że aktywność na konsultacjach jest znikoma, w tym roku 

w ich ramach wpłynęła jedna uwaga, dotycząca zadania tworzenia                          

i modernizacji placu zabaw, z tego programu zrezygnowano. Nie można 

było tego wniosku uwzględnić.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Poparł postulat radnej Dunajewskiej aby przy konstruowaniu uchwały 

budżetowej czy przy wykonywaniu uchwał zostało uwzględnione właściwe 

finansowanie domów sąsiedzkich.  

 

Radna JOANNA CABAJ 

Dodała, że obowiązkiem policji i straży miejskiej jest, jeśli widzą osoby                     

w potrzebie, potrzebujące pomocy psychologicznej, poinformować taką 

osobę o miejscach, w który mogą taką pomoc nieodpłatnie uzyskać. 

Odniosła się do komisji, gdzie pytała i prosiła o przestawienie przesłanek 

lub statystyk policyjnych, na podstawie których byłaby podejmowana 

zasadność tworzenia takich placówek czy działań miasta wydatkowania 

pieniędzy z budżetu miasta na takie działania niby wspomagające osoby 

doświadczające dyskryminacji. Do dnia dzisiejszego takich statystyk                         

i przesłanek nie otrzymała, więc powinno się uznać, że nie ma takich 

przesłanek do tego by takie punkty wspierające otwierać. Wydanie tych 

ponad 650 tys. jest bezzasadne.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Poprosiła radną Cabaj o spojrzenie szerzej na problem dyskryminacji, nie 

tylko w aspekcie płci i orientacji seksualnej. A policja i straż miejska nie są 

właściwymi służbami żeby zajmować się od strony psychologicznej tymi 

problemami. Prawnie, formalnie, jak najbardziej tak.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  
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Powiedział, że ma pewien problem, jeśli chodzi o ten projekt. Dodał, że 

idea pomocy to coś, co łączy i to dobra wartość. Wspomniał też                                         

o pozytywnej działalności domów sąsiedzkich. Powiedział, że do realizacji 

podstawowych zadań służy policja, nie można jej wyręczać ngo-sami.  

 

Radny LECH WAŁĘSA 

Spytał o sposoby na eliminowanie hejtu. 

 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Powiedziała, że nie jest specjalistą od podejmowania działań w dziedzinie 

hejtu. Dlatego ten temat jest oddawany organizacjom pozarządowym.   

Wspomniała o zasadzie państwa pomocniczości; każde demokratyczne 

państwo, nawet najbardziej wydolne, oddaje swoim obywatelom, daje im 

miejsce i przestrzeń na realizację oddolnych inicjatyw. Tu nie ma żadnych 

wątpliwości co do skuteczności działania państwa. Dodała, że nawet 

wojewoda pomorski ma pełnomocnika do spraw równego traktowania, jest 

to temat, którym warto się w mieście zająć. Powiedziała, że warto w 

ramach domów sąsiedzkich zbudować dodatkową formę wsparcia dla 

osób, które doświadczają dyskryminacji.  

 

Radny WALDEMAR JAROSZEWICZ 

Wspomniał o powstałym 20 lat programie Bezpieczna Rodzina, 

Bezpieczny Gdańsk. Był to pogram profilaktyczny, wspierał instytucje, 

które miały przeciwdziałać różnym zjawiskom. Spytał, co ma kosztować 

600 tys. we wspomnianej wyżej koordynacji. 

 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Odpowiedziała, że to nie jest koszt koordynacji, to jest utworzenie                              

i funkcjonowanie sieci punktów wspierających, czyli potrzebni są ludzie, 

którzy te specjalistyczne usługi wsparcia będą realizować. To nie jest 

kwestia tego, że są wprowadzane jakieś super instytucje.    

 

Radna JOANNA CABAJ 

Powiedziała, że ze statystyk wynika, że osoby, które potrzebują pomocy, 

najczęściej poszukują ją u osób, którym ufają, wśród swoich przyjaciół, 

najbliższych. Poprzez ta uchwalę tworzona jest nowa sieć, nowe 

programy. Niedługo może być tak, że będzie więcej programów, punktów, 

sieci, niż osób zgłaszających się do nich. Podała również swój przykład, 

zgłosiła się internetowo do Gdańskiego Centrum Równego Traktowania                

z prośbą o objęcie opieką prawną, ponieważ doświadcza dyskryminacji na 

tle wyznania, nie otrzymała żadnej odpowiedzi.  



47 
 

Radna BEATA DUNAJEWSKA 

Poprosiła o nienadinterpretowanie dyskutujących osób.  Powiedziała, że 

jeśli nie uzyskamy pomocy na policji, musimy mieć alternatywne miejsce, 

gdzie możemy udać się po pomoc jeśli doświadczymy przemocy 

domowej, jakiejkolwiek, dyskryminacji. Nie chodzi o to, że służby nie 

działają dobrze czy źle.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Wskazała, że ta pomoc jest kierowana np. do obcokrajowców słabo 

znających jeszcze język polski, lub dziecka doświadczającego 

dyskryminacji. W zinstytucjonalizowanych instytucjach te osoby takiej 

pomocy nie znajdą.    

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA 

 

Spytała radną Cabaj, skąd czerpie wiedzę, że psychologowie i pedagodzy 

szkolni są przygotowani do takiej specjalistycznej, terapeutycznej 

pomocy. Drugie pytanie, skąd pani radna posiada informacje, że liczba 

osób korzystających z poradni rodzinnych i z systemu pomocy 

przyparafialnej, jest większa niż osób zgłaszających się w przestrzeni 

miejskiej. 

 

Radna JOANNA CABAJ  

Odpowiedziała, że innych miejsc, gdzie można zasięgnąć pomocy, jest 

bardzo dużo, wystarczy spojrzeć w internet. A co do nauczycieli                             

w szkołach, to są to nauczyciele kwalifikowani, terapeuci, wykształceni 

psychologowie, posiadający odpowiedni kwalifikacje do pracy z dziećmi                      

i z dorosłymi.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca podała uchwałę pod 

głosowanie.  

 

za    -      23   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        5 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XV/345/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska                     
z organizacjami pozarządowymi na rok 2020”                                                      

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu  

 

26) zmieniająca uchwałę nr XVII/515/15 RMG z dnia 17 grudnia 
2015 w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu współpracy 
Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na lata 2016-
2020” (druk 335); 
 

MAGDALENA SKIBA kierownik w Wydziale Rozwoju Społecznego 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społ., K. Samorządu i Ładu Publ. opinie pozytywne. 

Brak głosów w dyskusji.  

 

za    -      26   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/346/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę nr XVII/515/15 RMG z dnia 17 grudnia 2015 w 
sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu współpracy Miasta Gdańska 

z organizacjami pozarządowymi na lata 2016-2020” 
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z dnia 24 października 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu  

 

27) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora XXI Liceum 
Ogólnokształcącego  Gdańsku (druk 359); 

 

ANDRZEJ SKIBA Przewodniczący K Skarg, Wniosków i Petycji  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała uchwałę pod 

głosowanie.  

 

za    -      20   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        7 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/347/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora XXI Liceum 
Ogólnokształcącego  Gdańsku 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu  

 

28) w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych na 
kadencję 2020 – 2023 (druk 357); 

 

Radny ŁUKASZ BEJM 

Odczytał protokół komisji skrutacyjnej.  
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Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Zauważył, że w wyborach na ławników popularnością cieszyli się np. 

sympatycy lewicy w Gdańsku, nie cieszyli się sympatycy PiS, co 

odzwierciedlają wyniki wyborów.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodnicząca spytała, czy potrzebne 

jest jeszcze zreferowanie projektu uchwały wraz z nazwiskami wybranych 

osób, skoro jest on na skrzynkach e-mailowych. Radni odparli, że nie jest 

to konieczne.  

 

za    -      26   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XV/348/19 
  

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyboru ławników do sądów powszechnych na kadencję                
2020 – 2023 

 
z dnia 24 października 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu  

 

 

PUNKT 5 

 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 

Brak 
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PUNKT 6 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zamknęła obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 14:35. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

   

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 

 

 


